
W a r t o  w i e d z i e ć :
•  R e g u l a r n y  k o n t a k t  

z  n a u c z y c i e l e m  b u d u j e
z a u f a n i e  i  p o z w a l a  r e a g o w a ć

n a  p o t r z e b y  d z i e c k a  n a
b i e ż ą c o .  

•  Z a u f a n i e  d o  k o m p e t e n c j i
n a u c z y c i e l i  u ł a t w i a

a d a p t a c j ę  d z i e c k a  i  s p ó j n e
w y c h o w a n i e .  

•  W s p ó l n e  p o s z u k i w a n i e
r o z w i ą z a ń ,  z a m i a s t  s z u k a n i a
w i n n y c h ,  p o m a g a  r o z w i ą z a ć

t r u d n o ś c i  b e z  s t r e s u  d l a
d z i e c k a

W S P Ó Ł P R A C A  R O D Z I C – P R Z E D S Z K O L E .  
  J a k  b u d o w a ć  p a r t n e r s t w o  i  k o m u n i k a c j ę ?

" D z i e c k o  n a j l e p i e j  r o z w i j a  s i ę  t a m ,  g d z i e  d o r o ś l i
w s p ó ł p r a c u j ą  z e  s o b ą  w  z r o z u m i e n i u  i  s z a c u n k u . "  

—  J e s p e r  J u u l

WSPÓŁPRACA RODZIC–PRZEDSZKOLE. 
 DLACZEGO JEST TAK WAŻNA?

Współpraca między rodzicami a przedszkolem jest
kluczowa dla harmonijnego rozwoju dziecka.
Badania pedagogiczne i psychologiczne
podkreślają, że spójne działanie domu i placówki
wzmacnia poczucie bezpieczeństwa dziecka,
ułatwia adaptację w grupie, wspiera rozwój
emocjonalny i społeczny. Dziecko obserwuje
dorosłych i uczy się poprzez modelowanie
zachowań. Widząc konstruktywną współpracę,
czuje się ważne i bezpieczne.

DLACZEGO WSPÓŁPRACA JEST TAK
ISTOTNA?

1. Poczucie bezpieczeństwa 
Dziecko, które widzi dobrą relację dorosłych –
rodzica i nauczyciela – czuje się pewniej w nowym
środowisku. Spójne zasady w domu i przedszkolu
dają dziecku poczucie przewidywalności. 

2. Spójność wychowawcza 
Gdy rodzice i nauczyciele kierują się podobnymi
wartościami (szacunek, granice, współpraca),
dziecko łatwiej rozumie normy społeczne 
i zachowania oczekiwane w grupie. 

3. Rozwój kompetencji społeczno-
emocjonalnych 

Dziecko uczy się obserwując dorosłych – dialog,
empatię i szacunek powtarza w kontaktach
rówieśniczych. 

ROLA RODZICA W BUDOWANIU
WSPÓŁPRACY 

Współpraca to nie tylko udział w uroczystościach. 
To przede wszystkim otwarta komunikacja 

i zaufanie.



JAK ROZMAWIAĆ – KILKA
WSKAZÓWEK KOMUNIKACYJNYCH

 
• Stosuj zasadę: „rozmawiamy o dziecku, a nie 
o winie”.
• Zadawaj pytania zamiast przyjmować założenia.
Poszukajmy wspólnie rozwiązania”.
• Mów językiem faktów, nie ocen 
• Używaj komunikatów: „Zależy mi, aby…”, 
„Co możemy zrobić wspólnie, aby…?”

KORZYŚCI DLA DZIECKA 

• Stabilność emocjonalna 
• Szybsza adaptacja i większa samodzielność 
• Lepsza komunikacja i relacje rówieśnicze 

• Nauka rozwiązywania problemów poprzez dialog 
• Poczucie, że jest wspierane w obu środowiskach 

W a r t o  w i e d z i e ć :  
D z i e c k o  n a j l e p i e j  r o z w i j a

s i ę ,  g d y  d o m  
i  p r z e d s z k o l e  m ó w i ą  j e d n y m
j ę z y k i e m  –  k o n s e k w e n t n i e  

i  w  d u c h u  z r o z u m i e n i a .

PODSUMOWANIE 

Dobra współpraca rodzic–przedszkole jest inwestycją 
w rozwój dziecka. Opiera się na zaufaniu, otwartej
komunikacji, szacunku i wspólnym celu, jakim jest
dobro dziecka. Kiedy rodzic i nauczyciel tworzą
zespół, dziecko rozkwita – emocjonalnie, społecznie 
i poznawczo.
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ROLA NAUCZYCIELA W RELACJI 
Z RODZICAMI  

Nauczyciel jest partnerem rodzica w wychowaniu.
Wspierająca postawa obejmuje: życzliwą, jasną
komunikację, otwartość na dialog i informowanie 
o postępach dziecka, szacunek dla różnic
wychowawczych, zapraszanie rodziców do
współpracy i docenianie ich zaangażowania. 


